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Érkezett 2015 J uL 13. Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z
emberi erőforrások miniszteréhez, mint a tárgyban illetékes miniszterhez ,

„Az Országos Diákparlament által megfogalmazott ajánlások be nem tartásáról . 6. —
Miért nem vizsgálták felül a mindennapos testnevelés kiváltásának szabályait? Miér t
nem bővítették azon tevékenységek körét, amelyek beszámíthatók ebbe? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2014 novemberében ülésezett az az Országos Diákparlament, amelynek küldöttei képviselik
azt a sok százezer fiatalt, akik az ország jövőjét határozzák meg a jövőben. A közel 300
küldött egy 42 pontos ajánlást fogalmazott meg, és'fogadott el . Bár a kormányzat képvisel ője
is részt vett az ülésen, illetve a sokszor emlegetett konzultáció is megtörtént a felek között, d e
azóta semmilyen érdemi el őrelépés, döntés nem született .

Kérdésemben a 26 . ajánlással szeretnék foglalkozni, amely így hangzik: „A mindennapos

testnevelés kiváltásának szabályait vizsgálják felül, bővítsék azon tevékenységek körét,
amelyek beszámíthatók ebbe. "

A törvény szerint a heti öt testnevelésórából kettőt lehet kiváltani versenyszerű sportolással ,
ha a diák rendelkezik egyesületi tagsággal vagy amat őr sportolói sportszerződéssel . A
kérelmet az iskolának kell benyújtani, az adott sportszervezet igazolásával együtt .

A heti két órát ki lehet váltani iskolai sportkörben való sportolással, illetve olyan
oktatásszervezési formákkal, amelyeket a kerettanterv testnevelés tantárgyra vonatkozó



rendelkezései meghatároznak. Ilyen lehet például a táncoktatás . Az Országos Diákparlament
azt javasolja, hogy ezt a tevékenységi kört kellene kibővíteni. Ez a lépés több szempontból i s
fontos lenne, hiszen a sportköri foglalkozások pedagógiai képzettséggel is rendelkező
szakedzők és sportszakemberek általi tartásának lehetőségével biztosítja az iskolák és a
sportegyesületek kapcsolatának kialakítását, amely az utánpótlás szempontjából válha t
előnyössé . Így nem csak a testnevel ő tanárok fejlesztik gyermekeink testi készségeit, hane m
sportszakemberek is .

Tisztelt Miniszter Úr! Miért nem fogadják be azon Országos Diákparlament javaslatait ,
amelynek szerepét Önök is fontosnak tartják? Miért nem vizsgálták felül a
mindennapos testnevelés kiváltásának szabályait, és miért nem bővítették azon
tevékenységek körét, amelyek beszámíthatók ebbe ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . július 13 .
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